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RESMİ GAZETE’DE BUGÜN  

 
27 Ağustos 2020 Perşembe 

 

YÜRÜTME VE İDARE BÖLÜMÜ 
CUMHURBAŞKANI KARARLARI 
 

–– Bazı Alanın Abdullah Gül Üniversitesi Teknoloji Geliştirme Bölgesi Olarak Tespit Edilmesi 

Hakkında Karar (Karar Sayısı: 2869) 

–– Bazı Alanın Osmaniye Teknoloji Geliştirme Bölgesi Ek Alanı Olarak Tespit Edilmesi 

Hakkında Karar (Karar Sayısı: 2870) 

–– Silvan 1. Merhale Projesi (GAP) Kapsamındaki Silvan Tüneli İkmali İşinin Yapımı Amacıyla 

Bazı Taşınmazların Devlet Su İşleri Genel Müdürlüğü Tarafından Acele Kamulaştırılması 

Hakkında Karar (Karar Sayısı: 2871) 

–– 2020 Yılı Yatırım Programında 2010A01-1180 Proje Numarası ile Yer Alan Göksu-Araban I. 

Merhale Projesi Kapsamındaki Çetintepe Barajı ve 2013A01-1722 Proje Numarası ile Yer Alan 

Kahta (Koçali Barajı ve Sulaması) Projesi Kapsamındaki Koçali Barajı İçin Alınan Kamu Yararı 

Kararlarının İlan Sürelerinin Bitiminden İtibaren Başlayan, 2942 Sayılı Kamulaştırma Kanununun 

25 inci Maddesinin Üçüncü Fıkrası Kapsamındaki Sınırlamaya İlişkin Sürenin, Bir Defaya 

Mahsus Olmak Üzere Beş Yıl Uzatılması Hakkında Karar (Karar Sayısı: 2872) 

–– Bursa İli, Orhaneli ve Büyükorhan İlçeleri Sınırları İçerisinde Bulunan Sadağı Kanyonu Doğal 

Sit Alanının Koruma Statüsünün Yeniden Değerlendirilmesi Sonucunda Gösterilen Bazı Alanın 

Kesin Korunacak Hassas Alan Olarak Tescil ve İlan Edilmesi Hakkında Karar (Karar Sayısı: 

2873) 

–– 380 kV Elbeyli TM İrtibatları Projesi Kapsamında Bazı Taşınmazların Türkiye Elektrik İletim 

Anonim Şirketi Genel Müdürlüğü Tarafından Acele Kamulaştırılması Hakkında Karar (Karar 

Sayısı: 2874) 

–– Afyonkarahisar İli Sınırları İçerisinde Tesis Edilecek Olan “Ümraniye KÖK Gözeli KÖK 

Enerji Nakil Hattı”nın Yapımı Amacıyla Bazı Taşınmazların Türkiye Elektrik Dağıtım Anonim 

Şirketi Genel Müdürlüğü Tarafından Acele Kamulaştırılması Hakkında Karar (Karar Sayısı: 

2875) 

–– Zonguldak İli Sınırları İçerisinde Tesis Edilecek Olan “Karadon TM-Yeniçates DM Enerji 

Nakil Hattı”nın Yapımı Amacıyla Bazı Taşınmazların Türkiye Elektrik Dağıtım Anonim Şirketi 

Genel Müdürlüğü Tarafından Acele Kamulaştırılması Hakkında Karar (Karar Sayısı: 2876) 

–– 30/5/1985 Tarihli ve 3212 Sayılı Kanun Kapsamında 2020 Yılında Anlaşma Akdedilmeksizin 

Verilebilecek Mal veya Hizmetlerin Parasal Limiti ile Cinsinin Belirlenmesine İlişkin Kararda 

Değişiklik Yapılmasına Dair Karar (Karar Sayısı: 2877) 

–– Malatya İli, Doğanyol İlçesi, Gökçe Mahallesi Sınırları İçerisinde Bulunan Alanın Riskli Alan 

İlan Edilmesi Hakkında Karar (Karar Sayısı: 2878) 

–– Ankara Üniversitesi Teknoloji Geliştirme Bölgesinin 7/12/2015 Tarihli ve 2015/8284 Sayılı 

Bakanlar Kurulu Kararı ile Tespit Edilen Alanın Değiştirilmesi Hakkında Karar (Karar Sayısı: 

2879) 

–– 12/8/2010 Tarihli ve 2010/844 Sayılı Bakanlar Kurulu Kararının Eki Kararın, Bazı Alanların 

Hacettepe Üniversitesi Teknoloji Geliştirme Bölgesi Ek Alanı (Hacettepe İvedik OSB 

Teknokenti) Olarak Tespit Edilmesi Hakkında Karar (Karar Sayısı: 2880) 

–– 19/2/2018 Tarihli ve 2018/11419 Sayılı Bakanlar Kurulu Kararının “İstanbul Medeniyet 

Üniversitesi Teknoloji Geliştirme Bölgesi Kadıköy Alanı”na İlişkin Kısmının Yürürlükten 

Kaldırılması ve Bazı Alanın İstanbul Medeniyet Üniversitesi Teknoloji Geliştirme Bölgesi Ek 

Alanı Olarak Tespit Edilmesi Hakkında Karar (Karar Sayısı: 2881) 

–– Bazı Alanın Erciyes Üniversitesi Teknoloji Geliştirme Bölgesi Ek Alanı (TGB-3) Olarak 

Tespit Edilmesi Hakkında Karar (Karar Sayısı: 2882) 

http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-1.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-1.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-2.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-2.pdf
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http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-3.pdf
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http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-5.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-5.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-6.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-6.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-6.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-7.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-7.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-7.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-7.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-8.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-8.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-8.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-9.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-9.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-9.pdf
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http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-12.pdf
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http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-13.pdf
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-13.pdf
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YÜKSEKÖĞRETİM KURULU ÜYELİĞİNE SEÇME KARARI 
 

–– Yükseköğretim Kurulu Üyeliğine, H. Abdullah KAYA’nın Yeniden Seçilmesine Dair Karar 

(Karar: 2020/415) 

 

ATAMA KARARLARI 
 

–– Cumhurbaşkanlığı Tarafından Yapılan Atamalar Hakkında Kararlar (Karar: 2020/414, 416) 

 

YÖNETMELİKLER 
 

–– İlkyardım Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik 

–– İçme-Kullanma Suyu Havzalarının Korunmasına Dair Yönetmelikte Değişiklik Yapılmasına 

Dair Yönetmelik 

–– Ege Üniversitesi Bilim – Teknoloji Uygulama ve Araştırma Merkezi Yönetmeliği 

–– Malatya Turgut Özal Üniversitesi Tıp Fakültesi Eğitim-Öğretim ve Sınav Yönetmeliği 

–– Mersin Üniversitesi Sürdürülebilir Çevre Uygulama ve Araştırma Merkezi Yönetmeliği 
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http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-19.htm
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-20.htm
http://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2020/08/20200827-21.htm
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Yaş meyve sebzede müşteri ağı, 
sanal fuarlarla genişletilecek 
Ege Yaş Meyve Sebze İhracatçıları Birliği Yönetim Kurulu 

Başkanı Hayrettin Uçak, yapacakları sanal fuarlarla 

müşteri ağını genişletmeyi hedeflediklerini bildirdi. 

 
Pandeminin yaş meyve sebze ve mamulleri ihracatını durdurmadığını, tarım 

ürünleri üreten ülkelerin ihracatını olumlu etkilediğini belirten Ege Yaş Meyve 

Sebze İhracatçıları Birliği Yönetim Kurulu Başkanı Hayrettin Uçak, yapacakları 

sanal fuarlarla müşteri ağını genişletmeyi hedeflediklerini bildirdi. 

Bu yılın ilk 6 aylık döneminde geçen yılın aynı dönemine göre yüzde 38'lik artışla 

1,1 milyar dolarlık taze meyve sebze ihraç edildiğini aktaran Uçak, Egeli yaş 

meyve sebze ihracatçılarının da yüzde 45'lik artışla 137 milyon dolar dövizi 

ülkeye kazandırdığını söyledi.  

Uçak, bu dönemde kiraz, şeftali, çilek, domates ihracatının öne çıktığını, ihraç 

pazarlarında Rusya, Almanya ve Irak'ın lider konumda bulunduğunu belirterek, 

şöyle devam etti: 

"Ticaret Bakanımız Sayın Ruhsar Pekcan'ın da değindiği gibi yaş meyve sebze 

sektörü olarak rotamızı Uzak Doğu'ya çevirdik. Devletimizin, bakanlıklarımızın 

çok önemli katkılarıyla Çin ve Güney Kore'ye kiraz, Japonya'ya greyfurt, limon 

ihracatlarımızın önü açıldı. Diğer Uzak Doğu ülkeleri ilgili de Bakanlığımızın 

çalışmaları devam etmekte. Bu çalışmalar biz ihracatçılar için potansiyel 

pazarlara ulaşmada çok çok önemli. Ticaret Bakanlığımızın desteklediği Ur-Ge 

Projeleri kapsamında yaş meyve sebze ve işlenmiş meyve sebze ürünlerine 
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yönelik iki küme projesi oluşturduk ve kümeye dahil olan firmaların talepleri 

doğrultusunda yurtdışı pazarlama faaliyetleri gerçekleştiriyoruz." 

 

"Pandemiye rağmen hedefimize ulaşacağız" 

Gelecek 2-3 aylık süreçte gıda sektöründe birçok ülkeye sanal ortamda ticaret 

heyetleri düzenleyerek firmalara ikili iş görüşmeleri olanağı sağlayacaklarını 

vurgulayan Uçak, yapacakları sanal fuarlarla müşteri ağını genişleteceklerini 

kaydetti. Uçak, "2020'nin ikinci yarısında normalleşme adımlarının da olumlu 

etkisi ve gerçekleştireceğimiz dijital pazarlama etkinlikleriyle ihracatta 

yakaladığımız performansı 2020 yılının ikinci yarısında da sürdürerek, yıl sonu 

için ortaya koyduğumuz 1 milyar dolar ihracat hedefimize pandemiye rağmen 

ulaşacağımızı gönül rahatlığıyla söyleyebilirim." ifadelerini kullandı. 

 

 

 

 

 

 

https://www.dunya.com/uploads/content/ege-yas-meyve-sebze-ihracatcilari-birligi-yonetim-kurulu-baskani-hayrettin-ucakjpg_931Uu.jpg?v=1598437831
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Ekonomi ikinci çeyrekte ne 

kadar daraldı? 
TÜİK, ikinci çeyrek GSYH verilerini 31 Ağustos Pazartesi 

günü açıklayacak. Foreks anketine katılan ekonomistlerin 

medyan tahmini yüzde 10,7 daralma yaşanacağı 

şeklinde... 

 
Önümüzdeki pazartesi belli olacak ikinci çeyrek GSYH performansı için beklentiler 

de netleşti. Ekonomistlerin 2020 yılının 2.çeyreği için GSYH medyan tahmini 

yüzde 10,7 daralma yaşanacağı yönünde. Ekonomistler 2020 yılı için ise yüzde 

1,5 daralma bekliyor.  

Foreks'in 13 ekonomist ile düzenlediği anket sonucunda, ortalama GSYH 

tahminleri ikinci çeyrek için yüzde 10,9, 2020 yılı için ise yüzde 1,3 daralma 

olarak gerçekleşti. 

Mayıs ayında düzenlenen Foreks anketinde 2020 yılı için beklenti yüzde 1 

daralma yönündeydi. 

 

İkinci çeyrek için en yüksek ve en düşük beklentiler sırasıyla yüzde 7,0 ve yüzde 
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15,0 daralma yönünde oluşurken, 2020 yılı için yüzde 2,4 büyüme ve yüzde 3,5 

daralma olarak gerçekleşti. 

2.çeyrek GSYH verileri, TÜİK tarafından, 31 Ağustos Pazartesi günü saat 

10:00'da açıklanacak. 

Türkiye'de 2019 yılı 2.çeyrekte yüzde 1,5 daralma yaşanırken, 2019 yılında 

yüzde 0,9 büyüme kaydedilmişti. 2020 yılı 1.çeyrekte ise yüzde 4,5 büyüme 

gerçekleşmişti. 
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İngilizler gerçekleştirdi: Türk 

ekonomisi hakkında çarpıcı 
anket 

 
Reuters tarafından gerçekleştirilen ankette Türkiye'de sanayi üretiminin 

koronavirüs salgınını kontrol altına almak için alınan önlemlerin etkisiyle mayıs 
ayında yıllık bazda yüzde 22,5 daralması bekleniyor. 

Türkiye'de ilk vakanın mart ayında açıklanmasının ardından bir çok fabrikanın 
üretimlerine ara vermesi nedeniyle nisan ayında üretim yüzde 31,4 ile 

beklentilerin üzerinde azalmıştı. 

Reuters haber ajansının yaptığı ankette verilen cevaplar yüzde 16,6 ile yüzde 
31,4 daralma beklentisi arasında değişti.  

Ekonomik büyümenin öncü göstergesi olarak kabul edilen sanayi üretimi marta 

kadar üst üste 6 ay artış göstermişti. Türkiye ekonomisi de ocak ve şubat 
aylarındaki güçlü performans sayesinde birinci çeyrekte yıllık bazda yüzde 4,5 

oranında büyüme kaydetti. 

Hükümetin 2020 yılı için büyüme hedefi yüzde 5'ti fakat korona virüs salgını 
nedeniyle ekonomistler ikinci çeyrekteki sert çakılma sonrası bir daralma 
bekliyor. 

Türkiye İstatistik Enstitüsü resmi sanayi üretimi verilerini önümüzdeki hafta 
açıklayacak. 
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OECD bölgesi ikinci çeyrekte 

yüzde 9,8 daraldı 
Ekonomik İşbirliği ve Kalkınma Örgütü (OECD) 

bölgesinde, küresel olarak koronavirüs salgınını önlemek 

için alınan tedbirlerin etkisiyle bu yılın ikinci çeyreğinde 

reel Gayri Safi Yurtiçi Hasıla (GSYH) yüzde 9,8 daraldı. 

 

OECD'nin yılın ikinci çeyrek büyüme verileri açıklandı. Buna 

göre, OECD bölgesinde bu yılın ilk çeyreğinde yüzde eksi 1,8 olarak 

gerçekleşen büyüme, yılın ikinci çeyreğinde yüzde eksi 9,8 olarak gerçekleşti.   

Söz konusu düşüş, OECD bölgesinde kaydedilen en yüksek düşüş olarak kayıtlara 

geçti. 

OECD,  daralmayı “Finansal krizin en yoğun olduğu 2009’un birinci çeyreğindeki 

yüzde 2,3 küçülmeden önemli ölçüde daha büyük küçülme” olarak nitelendirdi. 

Geçici veriler baz alınarak yapılan hesaplamada, büyük ekonomilerden 

İngiltere’de aynı dönemde büyüme yüzde eksi 2,2'den yüzde eksi 20,4’e 

gerileyerek önemli bir düşüş kaydetti. 
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Bu yılın ilk çeyreğine kıyasla ikinci çeyrekte büyüme oranı ABD'de yüzde eksi 

1,3’ten eksi 9,5’e, Almanya'da yüzde eksi 2'den eksi 9,7'ye ve Fransa’da yüzde 

eksi 5,9'dan eksi 13,8'e geriledi. 

İtalya’da yılın ilk çeyreğinde yüzde eksi 5,4 olan büyüme, ikinci çeyrekte yüzde 

eksi 12,4’e düşerken ve Japonya’da ise büyüme yüzde eksi 0,6’dan yüzde eksi 

7,8'e indi.  

Söz konusu dönemde Avrupa Birliği’nde (AB) büyüme yüzde eksi 3,2’den yüzde 

eksi 11,7'ye ve Avro Bölgesi'nde yüzde 3,6’dan yüzde eksi 12,1’e geriledi. 

OECD bölgesinde yılın ilk çeyreğinde 2019'un aynı dönemine göre yüzde eksi 0,9 

artan GSYH, ikinci çeyrekte 2019’un aynı çeyreğine göre yüzde eksi 10,9 azalış 

kaydetti. Yedi büyük ekonomi arasında ABD yüzde eksi 9,5 ile çeyreklik en düşük 

küçülme oranına sahip olurken, İngiltere yüzde eksi 21,7 ile en yüksek 

küçülme oranına sahip ekonomisi oldu. 
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Gazın çıkarılması halka arzla 

mı finanse edilecek? 
Türkiye’nin Karadeniz’de 320 milyar metreküplük doğalgaz 
rezervi keşfinin yankıları sürerken, gerek gaz sahasının gerekse 
TPAO ile BOTAŞ’ın halka arzı gündeme geldi. Halka arz, 
keşfedilen gazın çıkarılmasını finanse etmenin en akılcı 
yollarından biri. 

 

Hazine ve Maliye Bakanı Berat Albayrak, Karadeniz’de doğalgaz rezervi 

bulunmasının BOTAŞ ve TPAO’nun halka arz sürecini hızlandırabileceğini söyledi. 

Oysa iki şirketin özelleştirilmesi meselesi yakın zamanda pek gündeme gelmiş 

değildi. Belki de hükümet bu konudaki çalışmaları yeniden canlandırmıştı ama 

henüz gündeme taşımaya fırsat bulamamıştı. 

BOTAŞ değil ama TPAO’nın özelleştirilmesi 7 yıl kadar önce dönemin Enerji 

Bakanı Taner Yıldız tarafından, “TPAO’nun halka arzı için yasa teklifi 

hazırladıkları” şeklinde gündeme gelmişti. Ancak daha sonra herhangi bir somut 

adım atılmamış, konu soğumaya bırakılmıştı. Ta ki Türkiye Varlık Fonu’nun 

kurulup hem BOTAŞ’ın hem TPAO’nun Fon bünyesine alınması gündeme gelene 

kadar. TVF ile birlikte diğer kamu varlıklarında olduğu gibi BOTAŞ ve TPAO 

hisselerinin de satılabileceği, halka arz edilebileceği konuşulmuştu. 
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Aslında geçmişte yapılan ya yapılmayanlardan bu konuda geleceğe dönük 

referans almak da ne kadar doğru tartışılır. Çünkü 320 milyar m³ gibi dev bir 

doğalgaz rezervinin keşfi, her şeyi baştan yazmayı gerekli kılacak derecede 

önemli. 

Ancak BOTAŞ ve TPAO’nun özelleştirilmesi gündeme gelince ister istemez çok 

sayıda sorunun cevaplanması gerekiyor. Biz de kendimiz sorup kendimiz 

cevaplamaya çalışalım. Nasıl olsa, her cevap denemesi bir gün bir şekilde işe 

yarar elbet. 

• TPAO ve BOTAŞ’ın hukuki durumları özelleştirme ya da halka arza 

uygun mu? 

Hem BOTAŞ’ın hem de TPAO’nun özelleştirilmesi için statülerinin gözden 

geçirilmesi şart. Her iki şirketin yurt içinde olduğu kadar yurt dışında da 

faaliyetleri söz konusu. İştiraklerin statülerine de bakmak gerekir. 

• Şirket ana sözleşmeleri bütün olarak ya da hisse bazında satışa veya 

halka arza uygun mu? 

TPAO’nun özelleştirilme için statüsünün değiştirilmesine ihtiyaç olacağı için genel 

mevzuat değişikliklerinin şirket ana sözleşmesine de yansıtılması gerekecek. Aynı 

durum BOTAŞ için de geçerli olacak. 

• TPAO ve BOTAŞ’ın özelleştirilmesinde ulusal güvenlik açısından bir 

sakınca var mı? 

Hükümetin bu iki enerji şirketinin hisselerini beraberce veya ayrı ayrı, blok veya 

halka arz şeklinde satılmasında ulusal güvenlik açısından bir sakınca olup 

olmadığını Genelkurmay ve MİT’e sorması gerekir. Bu soruya verilecek 

cevapların, özelleştirme ya da satışı engelleyeceğini sanmıyorum. Olsa olsa kritik 

noktalara dikkat edilmesi yönünde uyarılar gelebilir. Bunlar da halka arz oranı ve 

halka arz ya da blok hisse satışı yoluyla gelecek yeni ortaklarla paylaşılabilecek 

bilgilerin netleştirilmesine yönelik olabilir. 

• Doğalgaz ithalat fiyatları açıklamak mümkün mü? 

TPAO’nun da uluslararası nitelikte sözleşmeleri var. Bu sözleşmelerde hisse 

satışında teknik ve finansal açıdan göz önünde bulundurma ihtiyacı dışında esasa 

engel teşkil edecek maddeler olmayabilir. Ancak BOTAŞ Türkiye adına bilfiil 

uluslararası doğalgaz piyasalarında aktif bir oyuncu. Ve bunun gereği olarak İran, 

Azerbaycan ve Rusya ile imzaladığı kimi anlaşmalarda yer alan bazı gizli 
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maddeler var. Örneğin boru hatları üzerinden satın alınan doğalgazın fiyatı ticari 

sır statüsünde ve kesinlikle gizli tutuluyor. Bir şirketin, esas faaliyetlerini birinci 

derecede etkileyecek fiyatları açıklamadan halka arz edilebilmesi ihtimal dışı 

görünüyor. 

• BOTAŞ (ya da ilgili bakanlık) bazı yetkilerinden feragat eder mi? 

BOTAŞ, Türkiye adına uluslararası doğalgaz piyasalarında aktif bir oyuncu ama 

aynı zamanda yurt içinde de sistem operatörü statüsünde. Yani doğalgaz iletim 

sistemini yöneten bir oyuncu aynı zamanda. Hatta her ne kadar hükümete 

danışarak yapsa da, doğalgaz fiyat tarifelerini belirleyen oyuncu da BOTAŞ’ın 

bizzat kendisi. Kendi ticari faaliyeti konusunda kuralları da kendisi koyan bir 

oyuncunun halka arzında eşyanın (pardon piyasanın) tabiatına uygun olmayan bir 

şeyler var. BOTAŞ, piyasa operatörü, piyasa hakimi, tarife belirleyici, oyun 

kurucu... Kısacası doğalgaz BOTAŞ’tan soruluyor bir bakıma. Peki BOTAŞ, daha 

doğrusu kamu, yani hükümet, bu alanlarda söz, yetki ve karar haklarının bir 

kısmından vazgeçmeye yanaşır mı? 

• BOTAŞ zararına gaz satışından vazgeçebilir mi? 

Bu da ne demek şimdi demeyin. BOTAŞ, uluslararası sözleşmelere imza atarak 

ithalat fiyatları konusunda Türkiye adına yetki kullandığı gibi, satış fiyatlarını da 

belirliyor demiştik. Fiyat belirleme yetkisi o kadar geniş ki, abonelerine zararına 

doğalgaz bile satabiliyor. Her ne kadar ithalat fiyatları gizli kontratların yaprakları 

arasına gizlense de şirketin mali tablolarına bakılınca kârda mı yoksa zararda mı 

olduğu anlaşılıyor. Dolayısıyla, hükümet hisse senedi arzı yoluyla halka açık bir 

anonim şirket haline gelecek BOTAŞ’tan piyasa fiyatının altında satış yapmasını 

bekleyecekse o iş yaş. Dolayısıyla hisse satışı öncesinde BOTAŞ’ın sübvansiyon 

amaçlı zararına doğalgaz satışı yapmak durumunda kaldığında gireceği zararın 

görev zararı olarak Hazine tarafından derhal ödenmesini sağlayacak bir mevzuat 

altyapısı oluşturmak şart. 

• Halka arzın en kolay yolu ne olabilir? 

TPAO ve BOTAŞ’ın halka arzı için anlaşılan epey hazırlık gerekecek. Peki bu işin 

oluru nedir? Daha doğrusu ille de bir hisse satışı yapılacaksa bunun en makul ve 

en gerçekçi yöntemi ne olabilir? Bize göre TPAO ve BOTAŞ’ı değil de, onların 

çeşitli operasyonlarını, iştirakler haline getirip tek tek satmak daha kolay 

görünüyor. Bu durumda, konu Karadeniz’deki doğalgaz rezervi ile güncel hale 

geldiğine göre önce TPAO ve BOTAŞ keşfedilen 320 milyar metreküplük (Sondaj 

derinleştikçe miktarın büyümesi de bekleniyor) rezervin üretim, taşıma ve 

satışından sorumlu ortak bir şirket kurmalı. Sakarya Doğalgaz Üretim ve Satış 
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Ortaklığı benzeri bir ad altında kurulacak bu şirket halka arz edilerek, murada 

erilir. 

• Arama ve sondaj gemileri de halka arza dahil edilebilir mi? 

BOTAŞ ve TPAO’nun halka arz edilmek üzere kurabilecekleri ortak şirketin 

varlıkları Sakarya Gaz Sahası’ndaki üretim ve satış haklarından ibaret 

olmayabilir, bunun yanına başka varlıklar da eklenebilir. TPAO’nun elindeki 

mevcut/üretimdeki bazı karasal petrol ve doğalgaz sahaları yeni şirketin varlıkları 

arasına koyulabilir. Ayrıca TPAO’nun envanterindeki petrol arama ve sondaj 

gemileri de varlıklar arasına neden eklenmesin? Çünkü bu gemiler hem Türkiye 

denizlerinde hem de başka ülkelerin deniz sahalarında pekala sismik araştırmalar 

ve sondajlar yaparak ticari gelir elde edebilir. 

• Mevcut doğalgaz dağıtıcıları neden ortak olmasın? 

Yerli doğalgaz gündeme gelir de Türkiye doğalgaz sektöründeki mevcut aktörler 

unutulur mu? Doğalgaz ticaretiyle uğraşan şirketler, Türkiye’nin 81 iline ve 

yüzlerce ilçesine doğalgaz ulaştıran Aksa Doğalgaz (Kazancı Holding), Enerya 

(Tekfen), Başkentgaz (Torunlar), Bursagaz ve Kayserigaz (SOCAR), Torunlar 

(Başkentgaz) gibi oyuncular da yeni kurulacak şirkete sembolik düzeyde 

hisselerle katılıp, halka arz sürecinde piyasa yapıca rolü üstlenerek, satışın en 

sağlıklı şekilde yürütülmesine katkı niye sunmasınlar? 

TPAO-BOTAŞ birleşmesi mümkün mü? 

 

Türkiye’nin enerji alanındaki iki büyük ulusal şirketi BOTAŞ ve TPAO 

birleştirilerek, bölgesel, hatta küresel bir enerji devi yaratılabilir mi? Şayet böyle 

bir hedef koyulacaksa bu hedefe doğru ilk adım, iki şirketin halka arz edilecek 

ortaklığın kuruluşu olabilir. Halka arz edilecek şirkete yeni varlık ve operasyonlar 

kazandırarak zenginleştirme gibi sonraki adımlar da bu nihai hedef gözetilerek 

atılabilir. 

 

Halk rezerve ortak olur mu? Piyasa aktörleri nasıl bakar? 

 

Sakarya Gaz Sahası’nın satışa çıkarılması halinde ne kadar ilgi göreceği sorusu, 

cevabı çok kritik bir sorudur. Çünkü spekülatörlerin, çeşitli yatırım fonlarının ve 

halkın istenilen seviyede ilgi göstermesi, Karadeniz Gaz Sahası’nın piyasalar 

nezdinde rüştünü ispatlaması anlamına da gelecektir. Ancak bu yolun denenmesi 

için bir yandan sahadaki rezervin üretilip pazara sunulması yönünde hazırlıklar 

hızlandırılmalı bir yandan da söz konusu şirketin kuruluşu için hemen harekete 

geçilmeli. 
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Yeni gaz sahası ile İstanbul Büyükşehir Belediyesi de ilgilenebilir mi? 

 

Türkiye’nin BOTAŞ dışında en köklü doğalgaz şirketi hangisi diye sorarsanız, 

cevap İGDAŞ’tır. İGDAŞ doğalgaz alanında teknoloji ve insan kaynağı 

yetiştirilmesini sağlamış bir şirkettir. Hatta bugünkü Enerji Bakanı Fatih Dönmez 

gibi pek çok bürokratı siyasete ve enerji üst yönetimine taşımış bir kurumdur. 

Dolayısıyla İGDAŞ’ın da Sakarya Doğalgaz Sahası’ndaki yerli gazı üretmek, 

taşımak ve pazarlamak amacıyla kurulup halka arz edilecek şirkette aktif rol 

üstlenmesi mümkün. 
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Erdoğan'dan Ege ve Doğu Akdeniz 

çıkışı: Askeri bakımdan ne gerekiyorsa 
yapmakta kararlıyız 

 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan Malazgirt Milli Park Alanı'nda, Malazgirt 
Zaferinin 949. Yıl Dönümü Kutlama Programı'nda konuştu. Erdoğan, Ege ve Doğu 

Akdeniz'deki gerilime ilişkin "Siyasi, ekonomik, askeri bakımdan ne gerekiyorsa 
yapmakta kararlıyız. Muhataplarımızı kendilerine çeki düzen vermelerine, 
mahvolmalarına yol açacak yanlışlardan uzan durmaya davet ediyoruz." şeklinde 

konuştu. 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Malazgirt Milli Park Alanı'nda Malazgirt 
Zaferinin 949. Yıl Dönümü Kutlama Programı'nda konuştu. Erdoğan, 'Bunun için 

siyasi, ekonomik, askeri bakımdan ne gerekiyorsa yapmakta kararlıyız. 
Muhataplarımızı kendilerine çeki düzen vermelerine, mahvolmalarına yol açacak 

yanlışlardan uzan durmaya davet ediyoruz. Türkiye'nin artık sabrı sınanacak, 
kararlılığı, imkanları ve cesareti test edilecek bir ülke olmadığını herkesin 
görmesini istiyoruz' dedi. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın açıklamalarındna öne çıkanlar şu şekilde; 

Sizleri bu anlamlı buluşmada en kalbi duygularla selamlıyor. Programımıza teşrif 
eden herkese teşekkür ediyorum. Dün Ahlat’ta ecdadın mezarıyla başlayan ve 
gece geç saatlere süren bir program gerçekleştirdik. 

"BİZİM ESER SİYASETİDİR" 

Ahlat’ta inşa ettiğimiz Cumhurbaşkanlığı Külliyesi’nde bölge valilileri ile bir araya 

geldik. Akşam yemeğinde de misafirlerimiz, sanatçılarımız öğrencilerimizle bir 
araya geldik. Fethin 949. Yılı kapsamında Van Gölü üzerinde yapılan ışık 

gösterisini takip ettik. Ahlat Cumhurbaşkanlığı külliyesi hem Türkiye 
Cumhuriyeti’ne hem de gençlere emanet edeceğimiz bir eser haline geldi. 

Tarım ve Orman Bakanlığı milli parkımızın bitişiğindeki yere büyük bir silüetini 

kazıdı. Bizim siyasetimiz eser siyasetidir. Milletin sevinciyle sevinemeyenlerin 
gönül bağları açıkça ortadadır. Bu coğrafya bizim için kutlu bir coğrafyadır. 
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Malazgirt zaferi kendi kendine ortaya çıkmış bir zafer değildir. Dandanakan 

zaferiyle istikbalini kazanan Selçuklu, fetih için batıya yönelme kararı aldı. 
Böylece başlayan Anadolu akınları Sivas’a, Konya’ya İzmir’e yönelmiştir. 

Bunu kabullenemeyen Bizans İmparatoru büyük bir ordu hazırlayarak 

İstanbul’a yöneldi. Malazgirt kalesini zaptederek halkı kılıçtan geçirdi. Bunu 
duyan Alparslan Mısır seferini bırakıp Anadolu’ya geldi. Alparslan önce elçi 

gönderip sulh yoluna gitti. Ancak ordusuna güvenen Bizans İmparatoru bunu 
şiddetle reddetti. 

"ECDADIMIZ FETHETTİĞİ YERLERDE ÖNCE ADALETİ SAĞLADI" 

İki ordu Malazgirt Ovası’nda karşı karşıya geldi. Günlerden cumaydı. O gün bütün 
Müslümanlar zafer için dua ediyordu. Sultan Alparslan kısa bir konuşma sonrası 

taarruza başladı. Bizans ordusu kısa sürede bozguna uğradı. 

Sonrasında şehir şehir, köy köy Anadolu’nun fethi başladı. Ecdadımız bu 
toprakları vatan belledi. Biz de fethetmek işgal etmek, sömürmek değildir. 

Eğer ele geçirdiğiniz bir yerde adaleti temsil edemediyseniz orayı fethettik 

diyemezsiniz. Asıl olan gönüllerin fethedilmesidir. Ecdadımız fethettiği yerde önce 
adaleti sağlamıştır. Rumlar dışındaki bütün milletlere özellikle Ermeni ve 

Süryanileri yok sayan Bizans politikası bu fetihle son buldu. 

Bugün dahi bir çok şehrimizde görebileceğiniz farklı semboller, bizim kadim 
anlayışımızın bir sembolüdür. Ayak bastığımız her yerde adaleti tehisi ederek 

gelecek nesillere aktarmanın gayreti içindeyiz. 

Bizler tarihimiz boyunca büyük zaferler kazandık. Anadolu’da ilk Türk devletlerini 
teşkilatlandırmakla görevli boylar kısa sürede adaleti tahsis ettiler. Bu beyler 
sosyal ve ekonomik hayatı kendi usullerine göre şekillendirdiler. Bu beyler 

zamanında inşa edilen camiler, kütüphaneler hanlar ve saraylarla Anadolu yeni 
bir çehreye büründü. 

Bilindiği gibi Bizans’ın mirası Fatih Sultan Mehmet Han ile Osmanlı’ya geçti. 

Bugün bile haksızlık hukuksuzluk peşinde koşmaları o mirastan ibret 
alamadıklarını gösterir. 

Batılıları derinden sarsan bu hayal kırıklığı ve Türkleri Anadolu’dan kovmak için 

yapılan Haçlı seferleri başladı. Bu seferde milyonlarca şehit verdik. Şehirlerimiz, 
kasabalarımız yok oldu. Fakat hiçbir zaman zalime boyun eğmedik. Bizi bu 
topraklardan atmayı, vatansız bırakmayı başaramadılar. 

MEZARLIKTA ISLIK ÇALIYORLAR! YAPARIZ DİYORSAK YAPARIZ 

Ege'de sahte kabadayılık peşinde koşmaları mezarlıkta ıslık çalma psikolojisinin 
tezahüründen başka bir şey değil. 

Türkiye’nin artık sabrı sınanacak, kararlılığı ve cesareti test edilecek bir ülke 
olmadığını herkesin görmesini istiyoruz. 
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Hiçbir zaman zalime boyun eğmedik. Ne yaparlarsa yapsınlar, hangi çirkin 

kumpasa yönelirlerse yönelsinler. Her defasında milyonları karşılarında 
bulacaklar. Bu nedenle ekonomik ve askeri olarak her şeyi yapmaya hazırız. 

Türkiye artık sabrı sınanacak bir ülke olmadığını herkes görecek. Yaparız diyorsak 

yaparız. Bedeli ne ise öderiz. Çünkü biz bu topraklarda misafir değiliz. Bu 
toprakların üstünde ne varsa altında yatanların eseridir. 

Yaparız ve bedelini öderiz. Varsa yapmak isteyen karşımıza çıksınlar. Yoksa 

çekilsinler biz işimizi yapalım. Bu topraklarda bin yıldır yaşadıklarımızı bu 
Malazgirt ruhuyla koruduk. İstiklal harbinde 7 düvele karşı bu ruhla kazandık. 15 
Temmuz’da da bu ruhla mücadele ettik. 

Bin yıldır Anadolu'nun her kesimin kalbinde kurulan o köprü sonsuza kadar 

kalacaktır. Bin yıldır bu hukuku bozmaya çalışanlar emellerine ulaşamadılar. Her 
defasında milyonları karşılarında tek yürek olarak buldular. Çünkü biz bu 

toprakların emanetçisi değil sahibiyiz. 

Yahya Kemal’e Paris’te olduğu bir dönemde Anadolu’nun nüfusu sorulur. Yahya 
Kemal’de o zamanki nüfusun 3-4 katını söyler. Muhattapları nüfusu farklı olarak 

söyleyenlere ‘Biz ölüleri de sayarız’ şeklinde yanıt verdi. Türkiye’ye yönelik 
ameliyat yapma hevesleri kursaklarında kalanlar hedeflerine ulaşamayacak. 
Siyasi ve askeri alandaki her başarı bizim önümüze daha güzel bakmayı sağlıyor. 

Karadeniz’de bulunan doğalgaz, 83 milyon vatandaşımızın daha yüksek yaşam 

kalitesine ulaşması için kullanılacak. Rabbimizin önümüze açtığı bu öneli yolun 
bereketi ile artık geleceğimize daha güvenle bakıyoruz. 
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Erdoğan ile Trump 'Doğu 

Akdeniz'i görüştü 
Cumhurbaşkanı Erdoğan ile ABD Başkanı Trump telefonda 

görüştü. Görüşmede, ikili meselelerin yanı sıra Doğu 

Akdeniz başta olmak üzere bölgesel gelişmeler ele alındı. 

 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan ile ABD Başkanı Donald Trump telefonda 

görüştü. 

İletişim Başkanlığından yapılan açıklamaya göre, görüşmede, ikili meselelerin 

yanı sıra Doğu Akdeniz başta olmak üzere bölgesel gelişmeler ele alındı. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan görüşmede, Doğu Akdeniz'de istikrarsızlığı yaratan 

tarafın Türkiye olmadığını hatırlatarak, Türkiye'nin, gerginliğin azaltılmasından ve 

diyalogdan yana olduğunu attığı somut adımlarla kanıtladığını vurguladı. 
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NATO'dan Doğu Akdeniz çağrısı 
NATO Genel Sekreteri Stoltenberg, Doğu Akdeniz'deki 

tansiyonun diyalog yoluyla düşürülmesini istediklerini 

söyledi. 

 
NATO Genel Sekreteri Jens Stoltenberg, Doğu Akdeniz'deki tansiyonun diyalog 

yoluyla düşürülmesini istediklerini ifade etti.  

Stoltenberg, Berlin'de yapılan AB Savunma Bakanları Toplantısı'na katıldı. 

Toplantı öncesinde gazetecilere açıklama yapan Stoltenberg, AB ülkelerinin 

bakanlarına NATO'nun Afganistan, Irak gibi ülkelerdeki faaliyetleri hakkında bilgi 

vereceğini aktardı.  

Doğu Akdeniz konusuna değinen Stoltenberg, bölgede gerilimin düşürülmesi ve 

diyalog yolunun kullanılması gerektiğini söyledi.  

Stoltenberg, "Türkiye ve Yunanistan yıllardır önemli NATO müttefikleridir. İttifak 

ruhu ve uluslararası hukuk temelinde Doğu Akdeniz'deki durumu çözmenin bir 

yolunu bulmalıyız. Almanya'nın ara buluculuk çabalarını memnuniyetle 

karşılıyorum." diye konuştu. 

Ankara ve Atina ile temas halinde olduğunu aktaran Stoltenberg, bir soru 

üzerine, Akdeniz'de devam eden İrini Operasyonu'ndan önceki AB'nin deniz 
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misyonuna katkı verdiklerini, şimdiki AB misyonuna nasıl katkı vereceklerine 

baktıklarını ama konuyla ilgili yeni bir durum olmadığını söyledi. 

Belarus sınırında NATO takviyesi yok 

Belarus'taki durumu yakından izlediklerini belirten Stoltenberg, "Belarus halkı 

kendi geleceğine karar verme hakkına sahip olmalıdır. Bütün NATO müttefikleri 

Belarus'un egemenliği, bağımsızlığı ve toprak bütünlüğüne saygı duymaktadır." 

dedi. 

Stoltenberg, NATO'un bölgede askeri takviye yapmadığını vurgulayarak 

"Belarus'taki rejimin NATO'yu bahane ederek göstericilere baskı uygulama 

girişimi kesinlikle yanlıştır. Minsk'teki rejimin, dikkati iç meselelerden dış 

konulara çekme girişimi, kendi halkına şiddet uygulamak için bahane bulma 

çabaları kabul edilemez." ifadesini kullandı. 

Stoltenberg, Belarus yönetimine, halkın barışçıl gösteri ve ifade özgürlüğü gibi 

temel haklarına saygı duyması çağrısında bulundu. 

Rus muhalif Aleksey Navalnıy'ın zehirlenmesine de değinen Stoltenberg, 

Almanya'daki doktorların Navalnıy'ın zehirlendiğine yönelik bulgularından şüphe 

duymadıklarını belirtti.  

Navalnıy'ın zehirlenmesi hakkında Rusya'nın şeffaf bir soruşturma başlatması 

gerektiğini dile getiren Stoltenberg, sorumlulardan hesap sorulmasını istedi. 
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Ali Ekber YILDIRIM 

27 Ağustos 2020 

Köylüler şehirde, şehirdekiler 
kırsalda yaşamak istiyor 
Kırsalda yaşayan ve geçimini tarımdan sağlayan birçok kişi şehirde yaşamak 

istiyor. Şehirdeki yaşama özeniyor. Sigortalı işi, çocuklarının okuyacağı bir okul 

olmasını istiyor. 

Şehirde yaşayanlar ise, kentin kalabalığından, stresinden, gürültüsünden, 

kirliliğinden uzak bir yaşam özlemiyle toprakla uğraşmak, ihtiyacı olan ürünleri 

üretmek için kırsalda yaşamak istiyor. Şehirde yaşayanların en büyük özlemidir 

ceviz veya zeytin dikmek, yetiştirmek. 

Manisa Salihli’de bu özlemi gerçeğe dönüştüren iki girişimci ile tanıştık. Bugün 

onların hikayesini paylaşacağız. 

Öğretmenlikten organik ceviz yetiştiriciliğine 

İstanbul Tuzla Lisesi'nde müdür yardımcısıyken bacanağı ile ortaklaşa ceviz 

üretimi yapmaya karar veren Seyfettin Summak ve ortaklarının kaderini 

internette gördükleri bir arazi ilanı değiştirir. Salihli Hacıhıdır Köyü'nde 600 

dönümlük bir tarım arazisinin satış ilanı ile başlayan serüveni, organik ceviz 

yetiştiricisi, Anadolu Ceviz’in ortağı Seyfettin Summak’tan dinleyelim: “Kilis’ten 

17 yaşındayken İstanbul’a gittim. Yıllardır İstanbul’dayız ama tarım konusunda 

hep bir arayıştaydık. Darıca, Çanakkale tarafını çok gezdik ama uygun yer 

bulamadık. Bacanağım internette bir ilan görmüş, 600 dönüm bahçe satılık diye. 

Telefonla konuştu sonra çıkıp buraya geldi. Dönüşte “bir yer aldık haydi hayırlısı” 

dedi. Ben Salihli’nin nerede olduğunu bile bilmiyordum. 

Bacanağım mali müşavirlik yapıyor. Tarımla, cevizle bir ilgisi yok. Türkiye’de 

tüketilen 100 kilo cevizin 80 kilosu dışarıdan geliyordu 2000’li yıllarda. Bu 

nedenle ceviz işine girmeye karar verdik. Biz 600 dönümle başladık. Sonra 

1500’e çıkardık ilavelerle. Salihli Kemer Köy’de 2 bin dönüm özel ağaçlandırma 

sahası ile 3 bin 500 dönüme ulaştık. Burayı şahıslardan aldık. İlk aldığımızda 

dekarı 350 liraydı. Sonra 1000 liradan, en sonunda 10 bin liraya kadar çıktı. 

Buraya geldiğimizde çevrede bir tane ceviz ağacı yoktu. Şimdi her taraf ceviz 

oldu. Bizden sonra gelişmeye yayılmaya başladı. 
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Hacıhıdır’da 40 bin, Kemer Köy’de 60 bin olmak üzere 100 bin ceviz ağacımız var. 

Biz 5-6 senedir ürün alıyoruz ama henüz tam verimde değil. Yıllık 2 tonla 

başladık, şu anda 200 ton civarında. Bir kilo veren ağacımız da var 30 kilo veren 

de. Her ağaç 10 kilo verse Hacıhıdır’da 40 bin ağaç var 400 ton eder. 20 kilo 

verse 800 ton eder. Şu anda 30 kilo veren var. 1200 ton eder.” 

Ceviz yetiştiriciliğinde nelere dikkat edilmeli? 

Pazarlama konusunda bir sorun olmadığını ve cevize talebin yüksek olduğunu 

anlatan Seyfettin Summak ceviz yetiştiriciliğinde dikkat edilmesi gerekenleri 

şöyle özetledi:” Bundan 10 sene önceki ceviz tüketimi ile şimdiki tüketim aynı 

değil. Nüfusa orantılı olarak tüketimdeki artıştan bahsetmiyorum. Kişi başına 

ceviz tüketiminde artış var. Bilinçlenme var. Ceviz sadece baklavada kullanılan 

bir ürün değil. Sabah sofrada çocuklara yedirilen, insanların kendi tercihleri 

doğrultusunda tüketilen bir ürün. Talep var. Gelip bahçeden alıyorlar. Organik 

yetiştiriyoruz. Organik ceviz satanlar var. Onlara veriyoruz. Birkaç satıcı var. 

Bizden 30 liradan alıyorlar,70 liradan satıyorlar. Organik sertifikamız var. Ceviz 

kurdu için kullanılan bir ilaç 30 lira. Ama organik ürettiğimiz için benim 

kullandığım ilaç 1200 lira. Organik üretim desteği alıyorduk. Onu da kaldırdılar bu 

sene. 

Ceviz işinde başarısız olanlar da var. Yanlış yatırım yapanlar şimdi satmaya 

çalışıyor. Nelere dikkat edilmeli? Mevki, iklim, toprak, su, ondan sonra fidan, 

işleme ve bakım. Bunlar çok çok önemli. Bunlarda hata yapmazsanız çok çabuk 

verime döner. En önemli sorunlarımızdan birisi buranın aşırı sıcaklığı. İklime çok 

dikkat etmek gerekiyor." 

Salihli'nin en büyük zeytin üreticisi Zar ailesi 

 

Ticaretle uğraşan ve müteahhitlik yapan Zar ailesi Manisa Salihli’nin en büyük 

zeytin üreticisi oldu. Salihli Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Üyesi, Ziraat 

Odası delegesi Selim Zar zeytinciliğe nasıl başladıklarını özetle şöyle anlattı: 

“Babam yıllarca Salihli’de müteahhitlik yaptı. Daha önceki yıllarda halı kilim 

tüccarıydı. İzmir’de 1970’lerde dükkanımız vardı. Mobilyacılık yaptık. Türkiye 

şartlarında ticaret gerçekten zorlaştı. Hem insanlarla hem devletin koyduğu 

prosedürlerle uğraşıyorsunuz. Çiftçilik yapmaya karar verdik. Bu anlamda biz 

yeni köylüyüz. Çiftçiler bırakıp şehre giderken biz şehirden köye geldik. Önce 

ufak yollu bir arazi alalım dedik. Saihli’de genel bir kültürdür. Belli yere gelmiş 

olanların Salihli’de mutlaka kırsalla bir bağlantısı vardır. Kiminin bağları var, 

kiminin zeytini var. Biz de bir yerimiz olsun istedik. 2000 yılında tarım işine 

başladık. Aşağı yukarı 2 bin 400 dönüm alanda irili ufaklı 50 bin zeytin ağacımız 

var. Zeytinyağı üretimimiz 1000 tona yakın. Geçen sene sezon başında yağın 
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litresi 19 liraydı, sonra 17.5 liraya düştü. Şimdilerde yağ 18 lira. 

 

Girdi fiyatları yüksek herkes çiftçilik yapamaz 

 

İki kardeş yapıyoruz. Sezonda günde 150 kişi çalıştırıyoruz. En önemli sorun 

işçilik maliyeti. 2002’de biz zeytinciliğe yeni başlamıştık zeytinin kilosu ortalama 

3 lira 70 kuruştu. İşçi ücreti günlük 16 liraydı. Gübrenin çuvalı 17 liraydı. Mazot 1 

lira 70 kuruştu. 2020 ye geldik mazot 6.20, işçilik 110 lira günlük. Gübre 110 

lira. Zeytin ortalama 6 lira. Çiftçiliğin hepsinde en önemli sorun girdi maliyetleri. 

Pamukta meyvede hepsinde aynı sorun. Girdi fiyatları çok yüksek. Çiftçilik çok 

zordur herkes yapamaz. Biz yaptığımız işten memnunuz. Bu işi doğru yaptığımıza 

inanıyoruz. İnsanlarla çok muhatap olmuyorsunuz. İnsanla uğraşmıyorsunuz. 

Ticaret gibi değil. Bu nedenle memnunuz. Zeytinliklerimiz Bintepe bölgesi 

Tekelioğlu Köyü’nde. Bizden sonra Tekelioğlu’nda zeytincilik yaygınlaştı. Daha 

önce arpa buğday ekenler zeytine döndü. Biz gittiğimizde Tekelioğlu’nda 

tütüncülük vardı. En basiti kahveye giderdik şöyle uzun bir liste vardı. Veresiye 

listesi. Tütün parası alınınca verilecek diye. Tekelioğlu’nda doğru dürüst traktör 

yoktu. Zeytinle köyün gelir seviyesi yükseldi. Zeytin zenginleştirdi. Şimdi 

herkeste çiftçeker traktör var. Biz meyvecilik de yapıyoruz. Nar ile başladık. 

Sonra narı kökledik. Tatmin etmedi. Köklediğimiz sene İstanbul’a 113 ton nar 

gönderdik bize gelen para 15 bin liraydı. Tam 80 dönüm nar bahçesini 10 günde 

kökledik. Yerine zeytin, kayısı, erik, ayva diktik. Onlar devam ediyor. Bu sene 18 

dönüm yeni kayısı bahçesi kurduk.” Özetle, tarımda önemli bir değişim yaşanıyor. 

Küçük çiftçiler sektörden çekilmek zorunda kalıyor. Şirket tarımı yaygınlaşıyor. 

Türkiye’nin bu süreci çok yönlü olarak tartışması gerekiyor. 

Cevizden para kazanılır mı? 

 

Köye ilk geldiklerinde köylülerin kendilerine cevizden para kazanılır mı diye 

şaşkınlıkla baktıklarını hatırlatan Seyfettin Summak o günleri şöyle anlattı: "Bu 

köye yatırımı yaptığımızda, köylüler "Bunlar manyak, cevizden para mı kazanılır” 

diyorlardı. "Sizde çok para var getirip toprağa gömüyorsunuz, nerede görülmüş 

cevizden para kazanıldığı” diyorlardı. Şimdi herkes ceviz dikiyor. Hocam bizim 

cevizi de sat diyorlar. Biz 365 gün 24 saat işin başındayız. Köydeki cevizi dikmiş 

hasattan hasada gidip topluyor. Budamayı, aşıyı kendim öğrendim. 

Öğretmenlikde var ya topladım elemanları videoları bir daha bir daha izlettim. 

Budamayı da aşıyı da öğrettim. Şu anda hiçbir işimizi dışarıdan eleman getirip 

yapmıyoruz. Burada 23 sondaj var. Bunların 10 - 12 tanesi çalışır durumda. 

Diğerlerinde su bitiyor. Su sıkıntısı her zaman var. 1200 tonluk su depomuz var. 

Hepsi damla sulama ile sulanıyor. Sulama borularının döşenmesi yer altına 

alınması hepsini kendi elemanlarımızla yapıyoruz.” 
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Alaattin AKTAŞ 

27 Ağustos 2020 

İşler nasıl, iyi iyi; peki 

gidişat, tatsız! 
✓ İşler iyi giderken genel gidişat kötü olabilir mi, oluyor... 

✓ Reel kesim güven endeksine göre işler iyi, gidişat kötü... 

✓ Ankete katılan imalat sanayi temsilcilerinin genel gidişat sorusunu 

daha özen göstererek yanıtlamalarında yarar var. 

Siz de “Bu nasıl olur, işler hem iyi gider, hem gidişattan şikayet edilir mi” diye 

düşünüyor olabilirsiniz. Haklısınız... Ama veriler böyle söylüyor. 

Merkez Bankası’nın her ay gerçekleştirdiği iktisadi yönelim anketi ve bu anketten 

oluşturulan reel kesim güven endeksinin önceki gün açıklanan ağustos 

sonuçlarına bakıyoruz. İşte bu anket işlerin hem iyi gittiği, hem de genel gidişatın 

iyi olmadığı gibi bir sonuç ortaya koyuyor. 

Merkez Bankası’nın ağustos ayı anketine imalat sanayinden 1761 işyeri katıldı. 

Reel kesim güven endeksi, belli sorulara verilen yanıtların aritmetik ortalamasıyla 

hesaplanıyor. Aktardığımız seri mevsimsellikten arındırılmış seri, onu da 

belirtelim. 

Endeksi oluşturan sekiz alt başlık var. Bunların birini, “sanayi dalınızdaki genel 

gidişat nasıl” sorusunu ayıralım. Kalan yedi alt başlığın altısına verilen yanıtlardan 

durumun gayet iyi olduğunu anlıyoruz. 

Öyle ki, son üç ayın toplam siparişini gösteren endeks tam 31 puan artarak 

76.7’den 108.1’e fırlamış. Aynı şekilde mevcut durumdaki toplam sipariş 

miktarına ilişkin endeks de temmuzun 11.6 puan üstünde. 
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Bir tek gelecek üç aya ilişkin ihracat siparişi miktarında yalnızca 1.2 puanlık 

gerileme olmuş. 

Endeksteki değişim 

Merkez Bankası’na göre reel kesim güven endeksi ağustos ayında temmuza göre 

5.8 puan artarak 99.4’ten 105.2’ye çıktı. 

Biz genel gidişatla ilgili soruyu ayrı tutarak alternatif bir reel kesim güven endeksi 

hesapladık. Buna göre ise reel kesim güven endeksi 7.7 puanlık artışla 98.1’den 

105.8’e yükseldi. 

Tabloyu iyi incelemekte yarar var. İmalat sanayi temsilcileri toplam siparişte, 

üretim hacminde, istihdamda ve yatırım harcamasında gayet iyimserler; “İşler iyi 

gidiyor” diyorlar. 

Tamam güzel de, işler iyi gidiyorsa; sipariş miktarı artmışsa, üretim daha da 

artacaksa, istihdamda iyi yönde gelişme olacaksa, son üç ayda alınan sipariş öyle 

böyle değil, tırmanıp gitmişse, niye yakınıyorsunuz ki! 

Yakınıldığı şundan belli; sıra genel gidişatın nasıl olduğu sorusuna gelince bu 

sefer “İşler iyi” korusu ağız değiştiriyor. 

İyimserler azalmış, kötümserler artmış 

Genel gidişatın nasıl olduğu sorusuna temmuz ayında yüzde 20.8’lik bir kesim 

“İyimserim” yanıtını vermişti. İyimserlerin oranı ağustosta yüzde 15.8’e düştü. 

Kötümser olduğunu belirtenlerin temmuz ayında yüzde 12.3 olan oranı ise 

ağustosta yüzde 15.1’e çıktı. 

Durumun aynı olduğunu söyleyenlerin oranı da yüzde 66.9’dan yüzde 69.1’e 

yükseldi. 

İyimser - kötümser farkı temmuzda 8.5'ti, fark ağustosta 0.7'ye indi. Bu farklara 

100 eklenmek suretiyle de genel gidişat endeksi hesaplandı. 

Genel gidişat sorusu soyut kalıyor 

Üretim, sipariş, yatırım gibi konularla ilgili sorulara yanıt vermek görece daha 

kolay. Ortada somut veriler var ve imalat sanayi işyerleri umulur ki bu verileri 

dikkate alarak sağlıklı yanıt veriyor. 
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Ancak “sanayi dalınızdaki genel gidişatla ilgili bir ay önceye göre görüşünüz 

nedir” sorusu ağırlıkla gözleme dayanılarak yanıtlanabilecek bir soru. 

Aslında genel gidişat endeksi ile diğer endeksler çoğu kez paralel hareket ediyor. 

Ama arada ağustos ayında olduğu gibi ters yönlü hareketler de gözlenmiyor 

değil. 

Reel sektör güven endeksinin daha güvenilir olması, sonuçlarının daha yol 

gösterici bir nitelik taşıması için genel gidişat sorusunun biraz daha ciddiye 

alınarak yanıtlanmasında yarar bulunuyor. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.dunya.com/uploads/content/6786868jpg_oE9xQ.jpg?v=1598461249


27.08.2020 

28 

 

 

Abdulkadir Selvi 
aselvi@hurriyet.com.tr 

Berat Albayrak’tan yeni dönemin 

kodları 
27 Ağustos 2020 

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın “müjde” olarak açıkladığı Karadeniz’deki doğalgazın 
bulunmasıyla birlikte başlayan yeni süreci Hazine ve Maliye Bakanı Berat 

Albayrak’la konuştuk. Albayrak, bir anlamda yeni dönemin kodlarını anlattı. 

NTV Genel Yayın Yönetmeni Nermin Yurteri bir orkestra şefi gibi her şeyi tıkır 

tıkır yönetti. Seda Öğretir’in yönettiği programda Okan Müderrisoğlu ve bana 

da Berat Albayrak’a sağlı sollu sorularla haber çıkarmak düştü. Program 

boyunca dikkat ettim. Berat Albayrak iki noktaya odaklanmış durumda. 

 

 

https://www.hurriyet.com.tr/yazarlar/abdulkadir-selvi/
mailto:aselvi@hurriyet.com.tr
https://www.hurriyet.com.tr/yazarlar/abdulkadir-selvi/
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BİRİNCİ NOKTA 

 

Sürekli olarak “Bir zihniyet değişikliği gerçekleştirdik” diyor. “Bir duvar 

yıkıldı” diye bunu tarif ediyor. Peki o zihniyet değişikliği ne? “Bizde petrol yok, 

bizde doğalgaz çıkmaz” diyen zihniyetin yıkılması. Onun yerine “Biz de 

doğalgaz buluruz, biz de petrol çıkarırız, biz de enerji piyasasında uluslararası 

oyuncu oluruz” özgüveninin gelmesi. Demirel’in tabiriyle Türkiye’nin 70 sente 

muhtaç olduğu günlerden Özal’ın sağladığı zihniyet değişimi ile Türk parasının 

dönüştürülebilir olduğu döneme geçilmişti. Cebinde döviz bulundurmanın suç 

olduğu günlerden ihracatta sınırları zorlayan Türkiye’ye o vizyon sayesinde 

ulaştık. 

 

İKİNCİ NOKTA 

 

Karadeniz’de bulunan 320 milyar metreküp doğalgaz, Türkiye’yi başka bir lige 

taşıyor. Berat Albayrak, bu gücün yönetilmesiyle ilgili, “Bu rezerv Türkiye’yi 

dünya liginde enerji üreticisi ülkeler ligine çıkaran bir keşif. Enerji bağımlılığı 

anlamında Türkiye yeni bir çağın sürecini başlattı. Bu adım hem psikolojik hem 

de maddi olarak bir duvarı yıktı” diyor. 

 

GÜNLÜK TUTUYOR 

 

Hazine ve Maliye Bakanı Albayrak’la konuşurken dikkatimi 

çekti. Albayrak günlük tutuyor. Bu tür önemli olayları günü gününe yazıyor. 

Onları da zamanı gelince yayınlamayı planlıyor. “Günlük tutuyor 

musunuz?” diye sorduğumda, “Tabii, Sadık Albayrak’ın oğlu olunca yazmak 

genlerimizde var” dedi. 

 

SADIK ALBAYRAK 

 

Sadık Albayrak, benim çalıştığım dönemde Yeni Şafak’ın yazarıydı. Çok ilkeli bir 

insandı. Erdoğan’la dünür olduğu gün yazarlığı bıraktı. ‘Son Devrin Din 

Mazlumları’ gibi kıymetli birçok esere imza atmış biri olarak Sadık Albayrak bir 

dönemin hafızasıydı. Bence yazmayı erken bıraktı, keşke yazsa. Keşke biri 

onunla nehir söyleşisi yaparak hatıralarını kitaplaştırsa. 

 

BAKAN ALBAYRAK’A BATILI BAKANIN TEHDİDİ 

 



27.08.2020 

30 

 

Enerji savaşları tehditlere, darbelere, işgallere varan sert mücadelelere sahne 

oluyor. Hazine ve Maliye Bakanı Berat Albayrak, “Ben bir Batı ülkesinde 

muhatabım tarafından birebir sözlü, imalı tehdit edilmiş bir bakanım” deyince 

yine gözlerimiz fal taşı gibi açıldı. Nasıl yani? Berat Albayrak o kadar sıradan 

bir şey anlatıyor gibiydi ki sözlerini açmasını istedik. 

“Ne zaman oldu” diye sorduk. “Enerji Bakanlığım döneminde” dedi. Israrlı 

sorularımız üzerine, o şahsın Batı’nın büyük devletlerinden birinin Enerji Bakanı 

olduğunu söyledi. 

“Orada ona gereken cevap verildi. Ama bunları ileride yazmamız lazım. Nesiller 

bunu bilmeli” dedi. Aynı kanaatteyim. 

 

FATURALARA YANSIYACAK 

 

Karadeniz’de bulunan doğalgaz, vatandaşın faturasına yansıyacak mı? Hazine 

ve Maliye Bakanı Albayrak’a bunu da sorduk. Net bir dille, “Yansıyacak” dedi. 

Dilerim daha büyük rezervler tespit edilir, vatandaşlarımızın faturaları hafifler.  

 

HALKA ARZ GELİYOR 

 

Berat Albayrak’ın piyasaları ilgilendiren bir açıklaması oldu. TPAO ve BOTAŞ’ın 

halka arz edileceğini söyledi. Fotoğraf çektirirken tekrar sordum. Önce 

doğalgazla ekonomik olarak hacmini büyütüp ondan sonra halka arz edecekler. 

Bu doğalgaz daha ilk adım olduğu için bence gazla ilgili yeni bir birim 

kurulabilir. 

 

 

 



27.08.2020 

31 

 

O KİŞİ BU KAREDE 

 

Şimdi size bir fotoğraf bırakacağım. Akın Öztürk başta olmak üzere 15 

Temmuz’un lider kadrosundan isimler bu karede yer alıyor. Ama bu bir 15 

Temmuz yazısı değil. O karenin altında Karadeniz’de çıkan doğalgaza uzanan 

bir zihniyet yatıyor. 

İsterseniz önce Hazine Bakanı Berat Albayrak’ın anlatımlarına kulak verelim: 

“Güney Kıbrıs, Doğu Akdeniz’deki sahaları parsel parsel özel şirketlere ihale 

etmeye başladığında Bakanlar Kurulu’nda yüksek sesle konuyu gündeme 

getirdik. ‘Böyle bir şey olamaz. Bizim egemenlik haklarımızın olduğu yerlerde, 

karasularımızda ihaleye çıkıyorlar’ dedik. ‘Etkin bir rol oynamamız lazım’ dedik. 

Bunun üzerine Dışişleri, Genelkurmay ve Enerji Bakanlığı’ndan oluşan üçlü bir 

kurul oluşturuldu. Toplantıda bize ‘Akdeniz’de ne işimiz var. Avrupa ne der, 

Amerika ne der? Gemimiz yok, kiralasak pahalı’ diye devamlı itirazda bulunan 

bir yapı. Biz gereken cevabı orada verdik. 15 Temmuz’da merdivenlere 

dizildikleri bir fotoğraf var ya, birisi orada.” 

15 Temmuz’un darbeci generallerinin dizildiği bir fotoğraf var. Orada Deniz 

Kuvvetleri İstihbarat Başkanı Tuğamiral Murat Şizai ve yine Deniz Kuvvetleri 

Harekat Başkanı İhsan Bakar yer alıyor. 

ABD’nin planları doğrultusunda ülkesine karşı darbe yapmaya çalışan 

FETÖ’cülerden her şey beklenir. 
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Elektrik ve gaz fiyatları can yakıyor 
Esfender KORKMAZ 

 
27 Ağustos 2020 

Enerjide halkı en çok elektrik ve doğalgaz fiyatları ilgilendiriyor Öteden beri, 
tüketici de üretici de elektrik faturalarından dert yanıyor. Meskenler, 
harcamadıkları yüksek faturalardan ve faturaların şeffaf olmadığından şikayet 
ediyorlar. Sanayiciler, petrol fiyatlarının düşmesine rağmen artan tarifeler ile baş 

edemediklerini açıkladılar.  

Enerji her ülke için stratejik sektördür. Türkiye de sorunlar, 1984 yılından sonra 
özelleştirme ile birlikte artmaya başladı. Elektrikte özelleştirme, geçmiş 

hükümetler ve bu günkü hükümetler döneminde hızlandı. Bu gün elektrik 
dağıtımı tamamen özelleştirilmiştir.  

Aslında, özelleştirme yasası gerekçesinde, "Özelleştirme maliyetleri düşürecek, 

ürünler tüketiciye daha ucuza satılacak" deniliyor. Özel olarak ta  TEK 
Özelleştirme Ana Planı'nda  ''Kaliteli, kesintisiz ve ekonomik elektrik hizmeti 
sağlanarak tüketici korunacaktır.'' deniliyor. Elektrik tarifeleri ile ilgili olarak ta 

''Enerjide artan talebin karşılanmasında rekabete dayalı yatırım ortamı 
geliştirilecek ve mali açıdan güçlü, istikrarlı, şeffaf, öngörülebilir, tüketicinin 

korunduğu ve sürdürülebilirliği de dikkate alan bir enerji piyasasının sürekliliği 
gözetilecektir."  deniliyor. 

Ancak evdeki hesap çarşıya uymadı,  özelleştirme halka yaramadı  

2017 yılında meskenlerde kullanılan elektriğe zam yapılmadı, fakat 2018 de ve 

2019 da enflasyonun üstünde zam yapıldı. 2017-2019 üç yıllık meskenlere 
yapılan kümülatif zam oranı yüzde 74 oldu. Oysaki aynı üç yılda, enflasyon 
(TÜFE) yine kümülatif olarak çok daha düşük yüzde 50.6 oldu.(Aşağıdaki grafik) 

  

https://www.yenicaggazetesi.com.tr/esfender-korkmaz-18022y.htm
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Elektrikte üretimde ve dağıtımda özelleştirme, ekonomik istikrara da 
yaramadı   

Reuters ajansının haberine göre, Türkiye de 20 milyar dolarlık sorunlu kredi var. 

Bunun 12-13 milyar doları enerji sektörüne aittir. Bankalar enerji sektörü ile borç 
takası ve yeniden yapılandırma anlaşmaları yapıyorlar. 

Özelleştirmenin bir başka sorunu, eskiden yap-işlet devret modeli varken, bu 

model yap-işlet modeline dönüştü. Dahası kamu-özel işbirliği anlaşması diye 
dünyada benzeri olmayan ve kamu altyapı yatırımlarını misli fiyatlara çıkaran 
acayip modeller oluşturuldu.  

Dünyada özellikle kamu altyapı yatırımları ve enerji yatırımlarından kötü sonuçlar 

alındı. Bu nedenle söz gelimi, elektrik hizmetlerinde yeniden kamuya dönüş 
eğilimi arttı.  

TMMOB, enerji komisyonu üyesi M. Nilgün Ercan'ın özelleştirme - piyasalaştırma 

uygulamaları (2019 ) isimli araştırmasına göre; 

Dünyada kamu hizmetlerinde, özellikle yerel yönetimler düzeyinde kamuya 
dönüş örnekleri artıyor. Almanya'da elektrik, Fransa'da su hizmetlerinde yerel 

yönetimler kamu hizmetlerini geri kazanmak (Re-municipalisation) hareketi 
başlattılar. Dünyada 45 ülkede 835 özelleşirme örneğinden 692'sinde kamuya 
geriye dönüş oldu.  

Özelleştirmede geriye dönüş (de-privatisation) uygulamaları da yaygınlaştı 

Dünyada 445 özelleştirme örneğinde sürenin bitmesinden sonra özel firma ile 
sözleşme yenilenmedi.  136'sında sözleşmelerin süresi içinde sonlandırıldı. 
46'sında ise çeşitli nedenlerle özel işletmecilerin hisselerini sattığı veya çekildiği 

anlaşıldı.  

Türkiye, yeniden istikrar için, enerji dahil kamu altyapı yatırımları 
özellikle kamu özel işbirliği kanalı ile yapılan yatırımları devletleştirmek 

zorundadır. 
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İbrahim Kahveci 

 

Gaz fiyatında indirim 
 

Türkiye doğalgaz ithalatını boru hatları üzerinden 25 yıllık kontratlara 
bağlı olarak gerçekleştiriyor. 

Yılın ilk çeyreğinde boru hatları üzerinden yapılan ithalat fiyatı 250 dolar 
civarındaydı. Yılın 3. çeyreğinde ise bu fiyat 190 dolara geriledi. Ve nihayetinde 
yılın son çeyreğindeki fiyatın 125-140 dolar seviyesine düşmesi bekleniyor. 
(Beklenmiyor aslında, bu fiyat düşüşü kesin)  

Fiyat neden yavaş düşüyor?  

Boru hattı kontratlarında gaz fiyatı petrol ve türev ürünlerin fiyatının 3-9 ay arası 
gecikmeli endeksi ile hesaplanıyor. Mesela petrol fiyatı geçen yıl 70 dolar 
seviyesindeyken, bu yıl ortalaması 35 dolar civarında. Ama bu fiyat gerilemesi 

gaz fiyatına yılın son çeyreğinde yansıyacak.  
Tabii ki fiyat artışları da aynı şekilde gecikmeli oluyor. Petrol fiyatı 50 dolara 

yaklaşınca gaz fiyatı da 2021 yılı yaz aylarında biraz artış gösterecek.  

Yılın ilk çeyreğinde 250 dolar * 5,80 kur üzerinde doğalgazın TL fiyatı 1450 lira 
ediyor. Şimdi yılın son çeyreğinde fiyat 130 dolar olsa bile kur 7,40 olduğunda TL 
fiyatı 960 lira oluyor. Gaz fiyatı 150 dolar olsa bile kur üzerinden hesaplandığında 

TL fiyatı 1110 liraya düşüyor.  

Ya da şöyle hesaplayalım: Petrol 2019 yılında 65 dolar ortalamadan işlem görse, 
bu yıl ise 45 dolar seviyesinde kalsa yine de doğalgazda TL’deki değer kaybına 

rağmen yüzde 10 indirim marjı oluşuyor.  

*** 

Nereden bakarsanız bakın doğalgaz ithalatında yurtdışı fiyat değişimleri bize en 
az yüzde 10 indirim gösteriyor. Bu en az rakam... 

Pandemi ile petrol fiyatının 70 dolardan 15 dolara kadar düştüğünü unutmayın. 

Bunlar gaz fiyatlarına da yansıyacak.  

Avrupa’da gaz fiyatlarının spot piyasada 170 dolardan 60 dolara geldiğini iki gün 
önce yazmıştım. Biz boru hattı üzerinden gecikmeli ve daha sınırlı bir indirim 

görmeye başladık ve asıl düşüşü son çeyrekte göreceğiz.  
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Peki ekonomi yönetimi gaz ithalatında düşen fiyatları Türk Halkına 

yansıtacak mı?  

Ben tahminimi söyleyeyim: Kesinlikle HAYIR  

Hükümet nasılsa Milletin alıştığı politikayı uygulayacak ve “bize daha sıkı 
sarılırsanız sonraki yıllarda uygularız” diyecek. Dünyada düşen gaz fiyatlarını yurt 

içinde ‘bize oy verirseniz indiririz’ politikasına çevirecek.  

*** 

BOTAŞ’ın bilançosu üzerinden önceki dönemin yanlış politikasını anlattığımda 
BOTAŞ’ın bilançosunu yayından kaldırdılar. Hatırlayın o dönemi; Millete pahalı 

gaz satışı nedeniyle BOTAŞ Türkiye’de en çok kar yapan şirket olmuştu.  

Bu yılın son çeyreğinde eğer kurar daha sert artmaz ise, doğalgazda en az yüzde 
10 olmak üzere yüzde 30’a kadar bir indirim marjı var. Ama yeniden söyleyeyim 

bu indirimi yapmayacaklar.  

İndirim olmayacağına bir kanıt daha vereyim.  

Özellikle bu yıl biz ithalatta boru hattı yerine sıvılaştırılmış gaz (LNG) alıyoruz. 
Rusya, İran ve Azerbaycan ile aramızda boru hatları boş duruyor ama ABD’den 

bile LNG alıyoruz.  

Bu tercih aslında çok doğru bir tercih.  

EPDK mayıs ayı verisine göre boru hattı gaz ithalatı 2.208 sm3 den 1.222 sm3 e 
geriledi Özellikle İran’dan ithalat sıfırlandı. Buna karşılık LNG ithalatı 473 sm3’den 

1.446 sm3 e çıktı (Milyon sm3).  

Boru hattı gaz fiyatı 190 dolar ama şu sıralar LNG fiyatları Avrupa spot gaz fiyatın 
çok yakın. Hatta LNG tanker taşıma ve kullanılabilir hale getirme toplam 
maliyetin 90 doların altında kaldığı biliniyor.  

Olayı şu şekilde izah edeyim: Geçen yıl 250 dolar ödediğimiz gaza bu yıl 190 

dolar boru hattından ve 90 dolar da LNG hattından ödeyerek gaz maliyetini 
çoktan 150 doların altına indirdik bile.  

Ama bu indirimi maalesef vatandaşa 1 kuruş bile yansıtmadık.  

İşte o nedenle diyorum; doğalgazı bedava verseler de biz Millete indirim 

yapmıyoruz.  

O nedenle seçimlerde oy tercihi ile yönetime sahip çıkılırsa indirim gelir 
denilecek. Aksi halde boş vaatlerle avunmaya ve kışın da üşümeye devam 

ederiz.  

Kimse boşuna sevinç haberlerinin cebe yansımasını beklemesin. O iş başka... Siz 
ülkenizin rezerv bulması ile sevinmeye devam edin ama kışın da üşümeye alışın.  
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Sevinmek sizi ısındırır, çorbanızı kaynatır ve musluğunuzdan da sıcak suyunuzu 

akıtır. Sevinmeyi bilemezseniz zaten o duygu haliniz faturada size zam olarak 
gelmeye devam eder.  

Doğalgazda indirim olmayacağının bir başka kanıtını da aslında Berat 

Albayrak açıkladı: BOTAŞ ve TPAO halka arz edilecek. Bu ne demek?  

Bunun anlamı şu: BOTAŞ ve TPAO kamusal iş, yani maliyetine satış yapmayacak. 
Özel sektör gibi kar edecekler ve bu kamusal şirketleri Millete satıp yeniden 

Milletin parasını alacaklar.  

Dedim ya; ülkeyi özel sektör zihniyetiyle yönetince aklımız fikrimiz kar etmek, 
para kazanmak oluyor. Millete kazandırmak ise aklımıza gelmiyor. O nedenle 
boşuna beklemeyin: İndirim fikri olsa zaten pandemide düşen dünya fiyatlarını 

Millete yansıtırlardı.  

Siz en iyisi zam yapılmaması için şükredin. 
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27 Ağustos 2020, Perşembe 

BAŞYAZIMEHMET BARLAS 

Yunanlılar acaba mezarlıkta ıslık çalmayı mı 
seviyorlar? 
 

Yunan Başbakanı Miçotakis, sanki ülkesinin tüm sorunlarını halletti ve sanki 

Yunanistan'ı Almanya'nın ipoteğinden kurtardı da, şimdi Türkiye ile savaş 

çıkartmasına sıra geldi... Yunan karasularını 6 milden 12 mile çıkartma kararı, 

açıkçası Miçotakis'in kaşındığını gösteriyor. Doğu Akdeniz'e dönük heveslerini de 

Fransa'nın Macron'u körükledikten sonra sıra galiba Ege'ye geldi. 

 

30 Ağustos geliyor 

30 Ağustos yaklaşırken Türkiye'yi böylesine açık biçimde kışkırtmak acaba hangi 

akla sığıyor. Yunanistan'ın bundan önce Türkiye'yi hedef alan hayallerinin sonucu, 

Atina'daki 1924 askeri darbesi olmadı mı? Türkiye'yi Kurtuluş Savaşı'na itip, 

sonra da Anadolu'dan kaçanların liderleri, Atina'da kurşuna dizilmedi mi? Ya 

da 1974'teki Kıbrıs Harekatı sayesinde Yunanistan'daki Albaylar Cuntası 

sona ermedi mi? 

 

Adalar silahlandırıldı 

Bu Miçotakis'e ve bitleri kanlanmış belirli Yunanlı fonksiyonerlere yakın tarihi 

hatırlatmak, acaba bir yarar sağlar mı? Yoksa ne olursa olsun, Yunanistan 

Türkiye ile bir savaş yapmayı mı planlıyor? Acaba bu durumda bizim de 12 

Adalar'ın silahlandırılmasını bahane edip, bunların Anadolu karasına yakın 

olanlarını zapt etmemiz mi gerekecek? 

 

Erdoğan konuşmuştu 

Acaba Miçotakis Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın Malazgirt'in yıldönümünde yaptığı 

konuşmadan habersiz mi? Galiba bu konuşmanın bazı bölümlerini Miçotakis'e 

hatırlatmak yararlı olacaktır: "Ege'de sahte kabadayılık peşinde 

https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
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koşmaları mezarlıkta ıslık çalma psikolojisinin tezahüründen başka bir şey 

değil. Hiçbir zaman zalime boyun eğmedik. Ne yaparlarsa yapsınlar, hangi 

çirkin kumpasa yönelirlerse yönelsinler. Her defasında milyonları karşılarında 

bulacaklar. Türkiye artık sabrı sınanacak bir ülke olmadığını herkes görecek." 

 

"Hakkımızı alırız" 

"Yaparız diyorsak yaparız. Bedeli ne ise öderiz. Çünkü biz bu topraklarda misafir 

değiliz. Bu toprakların üstünde ne varsa altında yatanların 

eseridir. Muhataplarımızı kendilerine çekidüzen vermeye, mahvolmalarına yol 

açacak yanlışlardan uzak durmaya davet ediyoruz. Türkiye Akdeniz'de, 

Ege'de hakkı olan neyse onu alacaktır." 

 


